
 

V I L J A N D I  L I N N 
LINNAVOLIKOGU 

 

 

KULTUURIKOMISJON  
KOOSOLEKU PROTOKOLL 
 

Viljandi raekoda       17. oktoober 2019 nr 1-10/23 

 

Algus kell 16.00, lõpp kell 16.30 

 
Koosolekut juhatas Marko Tiitus 
Protokollis Elika Vahter 

Võtsid osa liikmed: Malle Allese, Peeter Allikoja, Agda Grahv, Vallo Kirs, Riivo Neering, 

Valli Pang, Veronika Raudsepp Linnupuu, Marko Tiitus, Valter Vaha 

Puudusid: Matti Looga, Ruth Vaar 

Koosolekul viibisid: rahandusamet juhataja Marika Aaso, linnaarengu spetsialist Reet Alev, 

abilinnapea Janika Gedvil, kultuuri ja noorsootöö spetsialist Evelin Lagle, linnapea Madis Timpson 

 

 

Komisjoni esimees tutvustas komisjoni koosseisus toimunud muudatusi. 

 
Komisjoni esimees küsis, kas komisjon kinnitab päevakorra. Päevakord kinnitati ühehäälselt. 

 

PÄEVAKORD: 
1. Viljandi linna arengustrateegia 2030+ ja Viljandi linna arengukava aastateks 2020–2025 

(2019/190-1), II lugemine 

2. Viljandi linna eelarvestrateegia aastateks 2020–2025 (2019/189-1), II lugemine 

 

 

PÄEVAKORRAPUNKT NR 1 
Viljandi linna arengustrateegia 2030+ ja Viljandi linna arengukava aastateks 2020–2025 
(2019/190-1), II lugemine  
KUULATI: 
M. Timpson ja R. Alev tutvustasid arengukava II lugemiseks tehtud muudatusi. 

 

Komisjoni esimees pani eelnõu hääletusele. 

Hääletati: 
9 poolt, vastu ja erapooletuid ei olnud. 

 
OTSUSTATI: 
Toetada eelnõud „Viljandi linna arengustrateegia 2030+ ja Viljandi linna arengukava aastateks 

2020–2025 (2019/190-1)“. 

 
 
 



PÄEVAKORRAPUNKT NR 2 
Viljandi linna eelarvestrateegia aastateks 2020–2025 (2019/189-1), II lugemine  
KUULATI: 
M. Timspon ja  M. Aaso tutvustasid eelarvestrateegia II lugemiseks tehtud muudatusi. 
 
Komisjoni esimees pani eelnõu hääletusele. 

Hääletati: 
9 poolt, vastu ja erapooletuid ei olnud. 

 
OTSUSTATI: 
Toetada eelnõud „Viljandi linna eelarvestrateegia aastateks 2020–2025 (2019/189-1)“. 

 

 

(allkirjastatud digitaalselt)     (allkirjastatud digitaalselt) 

Marko Tiitus       Elika Vahter 

koosoleku juhataja      protokollija 



 

V I L J A N D I  L I N N 
LINNAVOLIKOGU 

 
 
HARIDUSKOMISJONI 
KOOSOLEKU PROTOKOLL 
 
Viljandi raekoda       21. oktoober 2019 nr 1-9/21 
 
Algus kell 16.00, lõpp kell 17.26 
 
Koosolekut juhatas Tiit Jürmann 
Protokollis Elika Vahter 
Võtsid osa liikmed: Eero Järvekülg, Tiit Jürmann, Anne Kaarmäe, Margit Kirss, Juhan-Mart 
Salumäe, Tonio Tamra 
Võttis osa asendusliige Aavo Palo (Kalli Põllu asendusliige) 
Puudusid: Harri Künnapuu, Marko Mägi, Kalli Põld, Kätly Soorm, Anett Suits, Margit Suurmets 
Koosolekul viibisid: rahandusameti juhataja Marika Aaso, linnaarengu spetsialist Reet Alev, 
abilinnapea Janika Gedvil, SA Viljandi Hariduse Arengufondi esindaja Kalle Küttis, haridus- ja 
kultuuriameti juhataja Tiivi Tiido, linnapea Madis Timpson 
 
 
PÄEVAKORD: 
1. Ülevaade haridusmaastikul toimuvast  
2. Viljandi linna arengustrateegia 2030+ ja Viljandi linna arengukava aastateks 2020–2025 
(2019/190-1), II lugemine 
3. Viljandi linna eelarvestrateegia aastateks 2020–2025 (2019/189-1), II lugemine 
4. Ülevaade hoolekogude tööst 
5. Muud küsimused 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 1 
Ülevaade haridusmaastikul toimuvast  
KUULATI: 
K. Küttise ettekannet tulevasest hariduskonverentsist ja koolijuhtide meistriklassist. Küttis juhtis 
tähelepanu kahele valdkonnale, millele hariduskomisjon ja linnavolikogu peaks tähelepanu 
pöörama: 
1. Viljandi sai koolivõrgu programmi investeeringutest raha Viljandi Paalalinna Kooli 
korrastamiseks. Sellest tulenevalt võttis linnavolikogu vastu otsuse, et aastaks 2023 arvata 
Kesk-Kaare 17 hoone välja üldhariduslikust kasutusest.  
2. Valitsus on heaks kiitnud põhikooli- ja gümnaasiumiseaduse muutmise eelnõu, millega soovitakse 
põhikoolieksamitest loobuda.  
 
OTSUSTATI: 
Informatsioon võeti teadmiseks. 
 



 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 2 
Viljandi linna arengustrateegia 2030+ ja Viljandi linna arengukava aastateks 2020–2025 
(2019/190-1), II lugemine  
KUULATI: 
M. Timpson ja R. Alev tutvustasid arengukava II lugemiseks tehtud muudatusi. 
 
Komisjoni esimees küsis, kas komisjon toetab eelnõud. Komisjon toetas eelnõud. 
 
OTSUSTATI: 
Toetada eelnõud „Viljandi linna arengustrateegia 2030+ ja Viljandi linna arengukava aastateks 
2020–2025 (2019/190-1)“. 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 3 
Viljandi linna eelarvestrateegia aastateks 2020–2025 (2019/189-1), II lugemine  
KUULATI: 
M. Timpson ja  M. Aaso tutvustasid eelarvestrateegia II lugemiseks tehtud muudatusi. 
 
Komisjoni esimees küsis, kas komisjon toetab eelnõud. Komisjon toetas eelnõud. 
 
OTSUSTATI: 
1. Komisjon juhib tähelepanu, et juhul kui Kaare Kooli ruumid on arengukavas perspektiivsena sees, 
siis peaks see olema ka eelarvestrateegia reservnimekirjas perspektiivsena sees.  
2. Toetada eelnõud „Viljandi linna eelarvestrateegia aastateks 2020–2025 (2019/189-1)“. 
 

 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 4 
Ülevaade hoolekogude tööst  
KUULATI: 
T. Jürmann teavitas, et volikogu esindajad hoolekogudes on esitanud oma ülevaated, mis on 
saadetud ka komisjoni liikmetele tutvumiseks.  
 
Tähelepanek: 
J.-M. Salumäe – Selleks, et lihtsustada hoolekogu liikmete tööd, oleks vaja selget juhendit, mida me 
soovime näha esitatavas ülevaates. 
 
OTSUSTATI: 
1. Informatsioon võeti teadmiseks. 
2. Hoolekogude esimehed võiksid pöörduda volikogu poole, kui volikogu poolt määratud esindajad 
hoolekogude tööst osa ei võta.   
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 5 
Muud küsimused 
KUULATI: 
Eelmisel hariduskomisjoni koosolekul otsustati, et tuleks analüüsida pikapäevarühmade toimimist ja 
vajadusi. T. Tiido andis ülevaate pikapäevarühmade toimimisest koolides. 
 
T. Tiido tutvustas komisjoni liikmetele, millised on edasised plaanid Viljandi Kaare Kooliga seoses 
varasemalt sõlmitud kokkuleppega Haridus- ja Teadusministeeriumiga koolivõrgu programmi osas.  
 



OTSUSTATI: 
Informatsioon võeti teadmiseks. 
 
 
(allkirjastatud digitaalselt)     (allkirjastatud digitaalselt) 
Tiit Jürmann       Elika Vahter 
koosoleku juhataja      protokollija 



 

V I L J A N D I  L I N N 
LINNAVOLIKOGU 

 

 

MAJANDUSKOMISJONI   
KOOSOLEKU PROTOKOLL 
 

Viljandi raekoda       22. oktoober 2019 nr 1-11/21 

 

Algus kell 17.07, lõpp kell 17.18 

 

Koosolekut juhatas Marko Suvisild 

Protokollis Elika Vahter 

Võtsid osa liikmed: Aivar Kaljusaar, Maiko Markus, Vello Raja, Urmas Suik, Marko Suvisild, 

Valli Veigel 

Puudusid: Tõnu Juul, Taavi Kerner, Priit Pramann, Priit Raudla, Tõnis Tiit 

Koosolekul viibisid: rahandusameti juhataja Marika Aaso, linnaarengu spetsialist Reet Alev, 

abilinnapea Kalvi Märtin, linnapea Madis Timpson 

 

Koosoleku juhataja küsis, kas komisjon kinnitab päevakorra. Komisjon kinnitas päevakorra 

ühehäälselt. 

 

PÄEVAKORD: 
1. Viljandi linna arengustrateegia 2030+ ja Viljandi linna arengukava aastateks 2020–2025 

(2019/190-1), II lugemine  

2. Viljandi linna eelarvestrateegia aastateks 2020–2025 (2019/189-1), II lugemine 

3. Raieloa ja hoolduslõikusloa andmise kord (2019/209) 

4. Muud küsimused 

 

PÄEVAKORRAPUNKT NR 1 
Viljandi linna arengustrateegia 2030+ ja Viljandi linna arengukava aastateks 2020–2025 
(2019/190-1), II lugemine  
KUULATI: 
M. Timpson tutvustas Viljandi linna arengustrateegiat ja arengukava. 

 

Koosoleku juhataja küsis, kas komisjon toetab eelnõud. Komisjon toetas eelnõud. 

 
OTSUSTATI: 
Toetada eelnõud „Viljandi linna arengustrateegia 2030+ ja Viljandi linna arengukava aastateks 

2020–2025 (2019/190-1)“. 

 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 2 
Viljandi linna eelarvestrateegia aastateks 2020–2025 (2019/189-1), II lugemine  
KUULATI: 
M. Timpson tutvustas Viljandi linna eelarvestrateegiat. 



 
Koosoleku juhataja küsis, kas komisjon toetab eelnõud. Komisjon toetas eelnõud. 

 
OTSUSTATI: 
Toetada eelnõud „Viljandi linna eelarvestrateegia aastateks 2020–2025 (2019/189-1)“. 

 

 

PÄEVAKORRAPUNKT NR 3 
Raieloa ja hoolduslõikusloa andmise kord (2019/209) 
KUULATI: 
K. Märtin tutvustas eelnõud, mille eesmärk on uuendada ja ajakohastada 29.04.2009 vastu võetud ja 

01.10.2011 uuendatud „Raieloa andmise korda“, et eraldada varasemalt raieloaga võimaldatav 

hoolduslõikuse luba raieloast, ühtlustada puu mõiste (ühtlasi raieloa andmise piir) seadusandluses 

esinevaga ning uuendada ja täpsustada puuhoolduses esinevaid mõisteid. 

 

Koosoleku juhataja küsis, kas komisjon toetab eelnõud. Komisjon toetas eelnõud. 

 
OTSUSTATI: 
Toetada eelnõud „Raieloa ja hoolduslõikusloa andmise kord (2019/209)“. 

 

 

PÄEVAKORRAPUNKT NR 4 
Muud küsimused 
KUULATI: 
A. Kaljusaar – Ettepanek järgmiseks koosolekuks, sooviks näha linna nägemust tarnspordi ja 

ühistranspordi toimimisest, kui alla Viljandi järve äärde tuleb SPA.  

 
OTSUSTATI: 
Komisjon soovib järgmisel koosolekul saada linnavalitsuselt infot, milline on linna nägemus 

transpordi ja ühistranspordi toimimisest, kui alla Viljandi järve äärde tuleb SPA. 

 

 

 

(allkirjastatud digitaalselt)    (allkirjastatud digitaalselt) 

Marko Suvisild     Elika Vahter 

koosoleku juhataja     protokollija 



 

 

V I L J A N D I  L I N N 
LINNAVOLIKOGU 

 
REVISJONIKOMISJONI  
KOOSOLEKU PROTOKOLL 
 
Viljandi raekoda  23. oktoober 2019 nr 1-12/20 
 
Algus kell 13.00, lõpp kell 14.00 
 
Koosolekut juhatas Juhan-Mart Salumäe 
Protokollis Elika Vahter 
Võtsid osa liikmed: Priit Kaup, Kaido Kivisild, Jaak Pihlak, Juhan-Mart Salumäe 
Puudus Tiit Jürmann 
Koosolekul viibisid: rahandusameti juhataja Marika Aaso, linnaarengu spetsialist Reet Alev, 
sisekontrolör Liivia Kruusmägi, kinnisvara haldusameti juhataja Andres Mägi, linnapea 
Madis Timpson 
 
PÄEVAKORD: 
1. Ülevaade Kinnisvara haldusameti tegevusest  
2. Arutelu Viljandi veekeskuse arengutest 
3. Viljandi linna arengustrateegia 2030+ ja Viljandi linna arengukava aastateks 2020–2025 
(2019/190-1), II lugemine  
4. Viljandi linna eelarvestrateegia aastateks 2020–2025 (2019/189-1), II lugemine 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 1 
Ülevaade Kinnisvara haldusameti tegevusest  
KUULATI: 
A. Mägi andis ülevaate kinnisvara haldusameti tegevusest (ettekande slaidid lisatud protokollile).  
 
OTSUSTATI: 
Informatsioon võeti teadmiseks. 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 2 
Arutelu Viljandi veekeskuse arengutest  
KUULATI: 
M. Timpson andis ülevaate veekeskuse arengutest. 
 
OTSUSTATI: 
Informatsioon võeti teadmiseks. 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 3 
Viljandi linna arengustrateegia 2030+ ja Viljandi linna arengukava aastateks 2020–2025 
(2019/190-1), II lugemine  
KUULATI: 
M. Timpson tutvustas Viljandi linna arengustrateegiat ja arengukava. 
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Koosoleku juhataja pani eelnõu hääletusele.  
Hääletati: 
4 poolt, vastu ja erapooletuid ei olnud.  
 
OTSUSTATI: 
Toetada eelnõud „Viljandi linna arengustrateegia 2030+ ja Viljandi linna arengukava aastateks 
2020–2025 (2019/190-1)“. 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 4 
Viljandi linna eelarvestrateegia aastateks 2020–2025 (2019/189-1), II lugemine  
KUULATI: 
M. Timpson tutvustas Viljandi linna eelarvestrateegiat. 
 
Koosoleku juhataja pani eelnõu hääletusele.  
Hääletati: 
4 poolt, vastu ja erapooletuid ei olnud.  
 
OTSUSTATI: 
Toetada eelnõud „Viljandi linna eelarvestrateegia aastateks 2020–2025 (2019/189-1)“. 
 
 
 
(allkirjastatud digitaalselt)     (allkirjastatud digitaalselt) 
Juhan-Mart Salumäe      Elika Vahter 
koosoleku juhataja      protokollija 



KINNISVARA HALDUSAMET

Andres Mägi 

Kinnisvara haldusamet



PLANEERITUD TEGEVUSED

 Vabaduse plats 6, Krõllipesa lasteaia Mängupesa õppehoone asenduspind

 Päästeameti ettekirjutuse likvideerimine ja tulekahju korral tegutsemise plaanide 
koostamine

 Hooneautomaatika taaskäivitamised enda serverite baasil

 Vaksali 4 vana osa vajalikud tööd, et tagada tuleohutus 

 Malevlaste tööjõu kasutamine



























HALDAMISE EFEKTIIVSUS

 Uus haldustarkvara Alldevice

 Hanke normdokumendid



HALDUSTARKVARA JA NFC 
(LÄHIKUVA INFOVAHETUS)



2014 2015 2016 2017 2018

Soojus MWh 7 447 6 832 7 260 7 463 7 090

Elekter MWh 1 815 1 783 1 814 1 901 1 802

Vesi m2 24 069 22 499 22 429 21 529 21 691
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2019.a mai paigaldatud küttesüsteemi parendamiseks ventiilid

2019.a suvel eemaldatud koridorides olnud küttetorustikud



OOTAMATUD TEGEVUSED

 Männimäe vidovalve rajamine

Spordihoone valgustus +12 000 eurot kallim















Tänan tähelepanu eest! 

Kinnisvara haldusamet



 

V I L J A N D I  L I N N 
LINNAVOLIKOGU 

 
SOTSIAALKOMISJONI  
KOOSOLEKU PROTOKOLL 
 
Viljandi raekoda       23. oktoober 2019 nr 1-13/21 
 
Algus kell 16.00, lõpp kell 16.24 
 
Koosolekut juhatas Heiki Raudla 
Protokollis Elika Vahter 
Võtsid osa liikmed: Itta Arak, Mare Hõbemäe, Erika Kiviloo, Ülle Lumi, Jana Pähklemäe, 
Peep Raju, Heiki Raudla, Veronika Raudsepp Linnupuu, Ruth Sepp, Sirje Taalmaa 
Puudusid: Tiit Jürmann, Triinu Rõigas 
Koosolekul viibisid: rahandusameti juhataja Marika Aaso, linnaarengu spetsialist Reet Alev, 
abilinnapea Janika Gedvil, sotsiaalameti juhataja Livia Kask, linnapea Madis Timpson 
 
 
PÄEVAKORD: 
1. Viljandi linna arengustrateegia 2030+ ja Viljandi linna arengukava aastateks 2020–2025 
(2019/190-1), II lugemine  
2. Viljandi linna eelarvestrateegia aastateks 2020–2025 (2019/189-1), II lugemine 
3. Muud küsimused 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 1 
Viljandi linna arengustrateegia 2030+ ja Viljandi linna arengukava aastateks 2020–2025 
(2019/190-1), II lugemine  
KUULATI: 
M. Timpson tutvustas Viljandi linna arengustrateegiat ja arengukava. 
 
Koosoleku juhataja küsis, kas komisjon toetab eelnõud. Komisjon toetas eelnõud. 
 
OTSUSTATI: 
Toetada eelnõud „Viljandi linna arengustrateegia 2030+ ja Viljandi linna arengukava aastateks 
2020–2025 (2019/190-1)“. 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 2 
Viljandi linna eelarvestrateegia aastateks 2020–2025 (2019/189-1), II lugemine  
KUULATI: 
M. Timpson tutvustas Viljandi linna eelarvestrateegiat. 
 
Tähelepanekud: 
H. Raudla – Linnavalitsus võiks mõelda raekoja remondile. 



 
Koosoleku juhataja küsis, kas komisjon toetab eelnõud. Komisjon toetas eelnõud. 
 
OTSUSTATI: 
Toetada eelnõud „Viljandi linna eelarvestrateegia aastateks 2020–2025 (2019/189-1)“. 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 3 
Muud küsimused 
KUULATI: 
H. Raudla – Abilinnapea ja sotsiaalameti juhataja tegid ettepaneku, et järgmine sotsiaalkomisjoni 
koosolek võiks toimuda Viljandi Perepesas. Lisaks võiksite mõelda võimalike esindajate peale, keda 
võiks jaanuarikuu komisjoni koosolekule rääkima kutsuda. Ettepanekud esitada novembrikuu 
koosolekul.  
 
I. Arak – Kutsun teid külla Viljandimaa Singlisse.  
 
OTSUSTATI: 
1. Novembrikuu komisjoni koosolek toimub Viljandi Perepesas (Posti tn 24). 
2. Veebruarikuu komisjoni koosolek toimub Viljandimaa Singlis (Posti tn 17). 
 
 
 
(allkirjastatud digitaalselt)     (allkirjastatud digitaalselt) 
Heiki Raudla       Elika Vahter 
koosoleku juhataja      protokollija 



 

V I L J A N D I  L I N N 
LINNAVOLIKOGU 

 
 
EELARVE- JA ARENGUKOMISJONI  
KOOSOLEKU PROTOKOLL 
 
Viljandi raekoda       24. oktoober 2019 nr 1-8/21 
 
Algus kell 17.00, lõpp kell 18.37 
 
Koosolekut juhatas  Helmut Hallemaa  
Protokollis Elika Vahter 
Võtsid osa liikmed: Harri Juhani Aaltonen, Peep Aru, Helmut Hallemaa, Rain Hüva, 
Margus Keerutaja, Juhan-Mart Salumäe, Tonio Tamra, Malle Vahtra 
Võtsid osa asendusliikmed: Randel Länts (Andres Soosaare asendusliige), Innar Susi (Eve Elkeni 
asendusliige) 
Puudusid: Eve Elken, Kaido Kivisild, Andres Soosaar, Jaak Sulg 
Koosolekul viibisid: rahandusameti juhataja Marika Aaso, haljastuse ja heakorra spetsialist 
Age Alas, linnaarengu spetsialist Reet Alev, jurist Marko Kotsar, kinnisvara haldusameti juhataja 
Andres Mägi, abilinnapea Kalvi Märtin, linnapea Madis Timpson 
 
 
PÄEVAKORD: 
1. Viljandi linna arengustrateegia 2030+ ja Viljandi linna arengukava aastateks 2020–2025 

(2019/190-1), II lugemine  
2. Viljandi linna eelarvestrateegia aastateks 2020–2025 (2019/189-1), II lugemine 
3. Kuidas suurendada linna eelarves põhitegevuse tulemit omafinantseerimise võimekuse 

kasvatamiseks 
4. Viljandi Linnavalitsuse teenistuskohtade koosseisu ja struktuuri kinnitamine (2019/204-1), II 

lugemine 
5. Viljandi Linnavolikogu 03.11.2017 otsuse nr 7 „Viljandi linnapeale ja palgalistele 

linnavalitsuse liikmetele hüvitiste, toetuste ja soodustuste maksmise kord“ muutmine 
(2019/208) 

6. Raieloa ja hoolduslõikusloa andmise kord (2019/209) 
7. Turismiinfokeskuse asukoha ettepaneku arutelu 
8. Viljandi Linnahoolduse edasistest perspektiividest seoses kinnisvara haldusameti funktsioonide 

ja tööülesannetega 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 1 
Viljandi linna arengustrateegia 2030+ ja Viljandi linna arengukava aastateks 2020–2025 
(2019/190-1), II lugemine  
KUULATI: 
M. Timpson ja R. Alev ning H. Hallemaa tutvustasid Viljandi linna arengustrateegiat ja arengukava. 
 



 
H. Hallemaa – Tänaseks on Viljandi linna arengustrateegia 2030+ ning arengukava aastateks 2020–
2025 2. lugemise eelnõu või versiooni muudatusi tegemata heaks kiitnud ja toetanud kõik Viljandi 
linnavolikogu sisulised, valdkondlikud komisjonid: haridus-, kultuuri- majandus- ja 
sotsiaalkomisjon ning ka revisjonikomisjon. 
 
Tähelepanekud: 
J.-M. Salumäe – Meede 34.3 omastehooldajate toetamine, Sotsiaaldemokraatlik Erakond leiab, et 
see võiks olla „pidev“ mitte „perspektiivne“. 
 
H. Hallemaa – Omaste hooldamise teema ja rahastamine on teatud, seejuures oluliselt poolelt ikkagi 
ka riiklik probleem. See teema oleks pidanud olema arutamisel ja käsitlemisel linnavolikogu 
sotsiaalkomisjonis ning eeldab ka pikemat ja põhjalikumat arutelu. Pean põhimõtteliselt valeks 
selliste oluliste teemade ja küsimuste, antud juhul sotsiaalteema, käsitlemist ainult ja vaid Viljandi 
Linnavolikogu nii eelarve- ja arengukomisjonis kui ka ajutises komisjonis Viljandi linna uue 
arengukava koostamiseks ilma sisulist komisjoni ehk antud juhul siis sotsiaalkomisjoni kaasamata. 
Viljandi Linnavolikogu algatas Viljandi linna arengustrateegia ning arengukava ja eelarvestrateegia 
koostamise 22. veebruaril 2018. aastal ning see protsess on kestnud vägagi avatult kakskümmend 
kuud. Arengustrateegia ja arengukava töödokument ja 1. lugemise eelnõu või versioon saadeti ja 
olid kõigis linnavolikogu komisjonides arutamiseks vastavalt juunis ja augustis 2019. Sellel ajal 
sellist ettepanekut põhjendatult ja rahastamise allikaid näidates ei esitatud. Seda ei tehtud ka 
sotsiaalkomisjoni 2019. aasta viimasel, 23. oktoobri koosolekul.  
 
Koosoleku juhataja pani eelnõu hääletusele.  
Hääletati: 
8 poolt, vastu ja erapooletuid ei olnud. 2 komisjoni liiget ei osalenud hääletuses. 
 
OTSUSTATI: 
Toetada eelnõud „Viljandi linna arengustrateegia 2030+ ja Viljandi linna arengukava aastateks 
2020–2025 (2019/190-1)“. 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 2 
Viljandi linna eelarvestrateegia aastateks 2020–2025 (2019/189-1), II lugemine  
KUULATI: 
M. Timpson ja M. Aaso tutvustasid Viljandi linna eelarvestrateegiat. 
 
Koosoleku juhataja pani eelnõu hääletusele.  
Hääletati: 
9 poolt, vastu ja erapooletuid ei olnud. 1 komisjoni liige ei osalenud hääletuses. 
 
OTSUSTATI: 
Toetada eelnõud „Viljandi linna eelarvestrateegia aastateks 2020–2025 (2019/189-1)“. 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 3 
Kuidas suurendada linna eelarves põhitegevuse tulemit omafinantseerimise võimekuse 
kasvatamiseks 
KUULATI: 
M. Aaso – Me peaksime linna eelarve põhitegevuse jagama kaheks – põhitegevusetulud ja -kulud. 
Tulude kasvatamise ja kulude kahandamisega läheb tulem paremaks. Põhitegevuse tulud koosnevad 
neljast suurest valdkonnast: 



1. Maksutulu - Kõige olulisem osa on tulumaksu laekumine. Tulumaksu laekumise mõjutamine 
linna poolt on ainult ühe hoovaga Meie huvi on, et 1. jaanuari seisuga oleksid Viljandi linna sisse 
kirjutatud võimalikult palju inimesi. Üheks osaks on ka maamaks. Maamaksu osa on hetkel 
120 000 eurot. Järgmiseks aastaks on see planeeritud 153 000 euro peale seoses maamaksu määra 
muutumisega.  
2. Omatulud – Lasteaedade tasud, huvikoolide tasud, üüritasud pindadelt kus meil on üürilised, 
hoonestusõiguse tasud. Sinna juurde käivad ka vabastused, kui me vabastame kolmandat last või 
toimetulekuraskustes pere, siis selle võrra linna tulud kahanevad. Teistpidi on jälle linna ülesanne 
nõrgemaid aidata. Millised on ringitasud, millised lasteaedade tasud, see on üks arutelu teema 
omatulude osas.  
3. Sihtrahad - Mida tublimad me oleme sihtrahade taotlemisel erinevatest projektidest, seda 
rohkem on meil katteallikaid erinevate tegevuste tegemiseks. Riigi poliitikat me väga palju muuta 
ei saa, kui palju meile tuleb tasandusfondi ja toetusfondi.  
4. Muud tulud 

Põhitegevuse kuludes on meil kaks jaotust: 
1. Antavad toetused - Antavate toetuste osas võib ka päevakorda võtta punkti, kui palju ja kellele 
me toetusi anname. 
2. Majandamiskulud – jagunevad omakorda personalikuludeks ja igapäevasteks hoonete ja 
kinnistute majandamise kuludeks, õppevahenditeks, ürituste korraldamise kuludeks jm. Siin võib 
samamoodi arutada, kui palju me kinnisvara hooldame, remondime, kui palju on meil asutusi – 
huvikoole, lasteaedu jm.  

 
Ettepanekud: 
P. Aru - Meil on kaheksast inimesest koosnev linnavalitsus, kellele allub oma 60 inimest. Ootaks 
linnavalitsuselt iga teema kohta väljundit. 
 
OTSUSTATI: 
Komisjoni esimees koostöös linnavalitsuse ja rahandusameti juhatajaga valmistavad ette iga teema 
kohta väljundi ja komisjon käsitleb neid teemasid erinevatel eelarve- ja arengukomisjoni 
koosolekutel.  
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 4 
Viljandi Linnavalitsuse teenistuskohtade koosseisu ja struktuuri kinnitamine (2019/204-1), 
II lugemine 
KUULATI: 
M. Timpson tutvustas eelnõud, mille eesmärk on korrastada Viljandi Linnavalitsuse kantselei 
teenistuskohtade koosseis ja struktuur, muutes töö efektiivsemaks ning otsustamise paindlikumaks.  
 
Koosoleku juhataja pani eelnõu hääletusele. 
Hääletati: 
10 poolt, vastu ja erapooletuid ei olnud. 
 
OTSUSTATI: 
Toetada eelnõud „Viljandi Linnavalitsuse teenistuskohtade koosseisu ja struktuuri kinnitamine 
(2019/204-1)“. 



 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 5 
Viljandi Linnavolikogu 03.11.2017 otsuse nr 7 „Viljandi linnapeale ja palgalistele 
linnavalitsuse liikmetele hüvitiste, toetuste ja soodustuste maksmise kord“ 
muutmine (2019/208) 
KUULATI: 
M. Kotsar tutvustas eelnõud, mille eesmärk on reguleerida Viljandi linnapea kasutuses oleva 
ametiauto kasutamise põhimõtteid. 
 
Tähelepanekud: 
R. Länts – Kuna tegemist on ametiautoga, siis võiks autole peale  panna ka Viljandi logod. 
 
Koosoleku juhataja pani eelnõu hääletusele. 
Hääletati: 
5 poolt, 1 erapooletu, vastuhääli ei olnud. 4 komisjoni liiget ei osalenud hääletuses. 
 
OTSUSTATI: 
Toetada eelnõud „Viljandi Linnavolikogu 03.11.2017 otsuse nr 7 „Viljandi linnapeale ja palgalistele 
linnavalitsuse liikmetele hüvitiste, toetuste ja soodustuste maksmise kord“ muutmine (2019/208)“. 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 6 
Raieloa ja hoolduslõikusloa andmise kord (2019/209) 
KUULATI: 
K. Märtin tutvustas eelnõud, mille eesmärk on uuendada ja ajakohastada 29.04.2009 vastu võetud ja 
01.10.2011 uuendatud „Raieloa andmise korda“, et eraldada varasemalt raieloaga võimaldatav 
hoolduslõikuse luba raieloast, ühtlustada puu mõiste (ühtlasi raieloa andmise piir) seadusandluses 
esinevaga ning uuendada ja täpsustada puuhoolduses esinevaid mõisteid. 
 
Tähelepanekud: 
H. Hallemaa – § 3 lõikes 1 on kirjas  „Luba ei ole vaja taotleda ohtliku puu või oksa langetamiseks 
ja tuulekahjustuste likvideerimiseks. § 2 punktis 6 on defineeritud mõiste „ohtlik puu/oks“. Miks te 
definitsioonis kasutate „ohtlik puu“ mitte „murdunud puu“. Ohtlikuks võib pidada igasuguseid puid. 
 
P. Aru – Kas see kord peaks kehtima Viljandi linna territooriumil või Viljandi linna omandis oleval 
territooriumil. Viljandi linnas on reguleerimata see, kuidas neid puid istutada. Linnavalitsusel 
kaaluda: 
1. Kas peaks reguleerima Viljandi linnas puude istutamist (v.a viljapuud) 
2. Kaaluda, kas selline reguleerimine on üldse vajalik eraterritooriumitel (v.a muinsuskaitse, 
looduskaitse). 
 
J.-M. Salumäe – Teen ettepaneku saata eelnõu II lugemisele. 
 
Komisjoni esimees küsis, kas keegi nõuab ettepaneku, saata eelnõu II lugemisele, hääletust. 
Hääletust ei nõutud. 
 
OTSUSTATI: 
Komisjon teeb ettepaneku saata eelnõud „Raieloa ja hoolduslõikusloa andmise kord (2019/209)“ 
II lugemisele. Linnavalitsusel arutada komisjoni liikmete poolt esitatud tähelepanekuid. 



 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 7 
Turismiinfokeskuse asukoha ettepaneku arutelu 
KUULATI: 
M. Toomsalu – Meie esimene variant on jätkuvalt endine SEB hoone (Vaksali tn 2). Tänase seisuga 
ei ole maja veel konkreetselt linna oma, aga paremat paika truismiinfokeskusele hetkel ei ole. Meie 
praegune rendileping kestab 1. maini, kui otsustatakse kolida Vaksali 2 hoonesse, siis tuleks 
1. jaanuaril hakata asjaajamisega pihta. 
 
K. Märtin – Kohe, kui hoone omanikuks saab Viljandi linn, siis võtaks hoone haldamise üle 
kinnisvara haldusamet, kes saaks antud teemaga tegelema hakata. 
 
OTSUSTATI: 
Informatsioon võeti teadmiseks. Komisjon leiab, et turismiinfo keskus võiks asuda tulevikus Vaksali 
tn 2.  
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 8 
Viljandi Linnahoolduse edasistest perspektiividest seoses kinnisvara haldusameti 
funktsioonide ja tööülesannetega 
KUULATI: 
K. Märtin – Teema tuli ühest eelnevatest eelarve- ja arengukomisjoni koosolekust, et Viljandi 
Linnahooldus ja kinnisvara haldusamet dubleerivad üksteiste tegevust. Minule teadaolevalt ei 
dubleeri nende tegevused mitte üheski valdkonnas.  
 
Lahkus R. Hüva 
 
A. Mägi andis ülevaate kinnisvara haldusameti koostööst Viljandi Linnahooldusega ja Viljandi 
Spordikeskusega. 
 
OTSUSTATI: 
Külastada Viljandi Linnahooldust mõnele järgnevale komisjoni koosolekul. 
 
 
 
(allkirjastatud digitaalselt)     (allkirjastatud digitaalselt) 
Helmut Hallemaa      Elika Vahter 
koosoleku juhataja      protokollija 
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EESTSEISUSE ELEKTROONILISE  
KOOSOLEKU PROTOKOLL   
 

Viljandi       24. oktoober 2019  nr 1-6/22 

         

Juhataja Helir-Valdor Seeder 
Protokollija Elika Vahter 

Osalesid: Harri Juhani Aaltonen, Peep Aru, Helmut Hallemaa, Tiit Jürmann, Risto Kaljurand, 

Priit Kaup, Heiki Raudla, Juhan-Mart Salumäe, Helir-Valdor Seeder, Rein Suurkask, 

Marko Tiitus 

Ei osalenud Tõnu Juul 

 
 

ARUTAMISEKS ESITATUD PÄEVAKORD: 
31. oktoobri 2019. aasta volikogu XVI koosseisu kahekümne neljanda istungi päevakorra 
projekti kooskõlastamine 

 

Eriarvamusi, parandus- ja muudatusettepanekuid päevakorra osas ei laekunud. 

 

OTSUSTATI:  
Kinnitada päevakorra projekt (lisatud protokollile). 

 

 
 
(allkirjastatud digitaalselt)    (allkirjastatud digitaalselt) 

Helir-Valdor Seeder     Elika Vahter 

koosoleku juhataja     protokollija  



KUTSE LINNAVOLIKOGU XVI KOOSSEISU KAHEKÜMNE NELJANDALE 
ISTUNGILE 

 

Viljandi Linnavolikogu istung toimub 31. oktoobril 2019, algusega kell 17.00 raekoja II korruse 

saalis (Linnu tn 2). 

 

Infotund 

 

PÄEVAKORD: 
1. Viljandi linna arengustrateegia 2030+ ja Viljandi linna arengukava aastateks 

2020-2025 (2019/190-1), II lugemine 
Ettekanne:   Madis Timpson 

Kaasettekanded:  Helmut Hallemaa (eelarve- ja arengukomisjon) 

     Tiit Jürmann (hariduskomisjon) 

     Marko Tiitus (kultuurikomisjon) 

     Marko Suvisild (majanduskomisjon) 

     Juhan-Mart Salumäe (revisjonikomisjon) 

     Heiki Raudla (sotsiaalkomisjon) 

     Priit Kaup (seeniorite nõukoda) 

     Risto Kaljurand (noortevolikogu) 

 
2. Viljandi linna eelarvestrateegia aastateks 2020–2025 (2019/189-1), II lugemine 

Ettekanne:   Madis Timpson 

Kaasettekanded:  Helmut Hallemaa (eelarve- ja arengukomisjon) 

     Tiit Jürmann (hariduskomisjon) 

     Marko Tiitus (kultuurikomisjon) 

     Marko Suvisild (majanduskomisjon) 

     Juhan-Mart Salumäe (revisjonikomisjon) 

     Heiki Raudla (sotsiaalkomisjon) 

     Priit Kaup (seeniorite nõukoda) 

     Risto Kaljurand (noortevolikogu) 

 

3. Viljandi Linnavolikogu 03.11.2017 otsuse nr 7 „Viljandi linnapeale ja palgalistele 
linnavalitsuse liikmetele hüvitiste, toetuste ja soodustuste maksmise kord“ muutmine 
(2019/208) 
Ettekanne:   Marko Kotsar 

Kaasettekanne:   Helmut Hallemaa (eelarve- ja arengukomisjon) 

 

4. Viljandi Linnavalitsuse teenistuskohtade koosseisu ja struktuuri kinnitamine 
(2019/204-1), II lugemine 
Ettekanne:   Madis Timpson 

Kaasettekanne:   Helmut Hallemaa (eelarve- ja arengukomisjon) 

 
5. Raieloa ja hoolduslõikusloa andmise kord (2019/209) 

Ettekanne:   Kalvi Märtin 

Kaasettekanded:  Marko Suvisild (majanduskomisjon) 

     Helmut Hallemaa (eelarve- ja arengukomisjon) 

 

6. Viljandi Linnavolikogu 30.11.2017 otsuse nr 20 „Esindajate määramine Viljandi 
linna haridusasutuste hoolekogudesse“ muutmine (2019/207) 
Ettekanne:    Janika Gedvil 

 
7. Viljandi Linnavolikogu kultuurikomisjoni esimehe ja aseesimehe valimine 

(2019/205) 
Ettekanne:   Helir-Valdor Seeder 

 



 

8. Viljandi Linnavolikogu 30.11.2017 otsuse nr 16 „Viljandi Linnavolikogu alatiste 
komisjonide koosseisude kinnitamine“ muutmine (2019/206) 
Ettekanne:   Helir-Valdor Seeder 

 
9. Viljandi Linnavolikogu 25.10.2018 otsuse nr 80 „Viljandi Linnavolikogu ajutise 

komisjoni Viljandi Noortevolikogu koosseisu kinnitamine“ muutmine (2019/210) 
Ettekanne:   Risto Kaljurand 

 
10. Volikogu kirjavahetus 
11. Sõnavõtud 
Linnavalitsuse informatsioon 

 

 

Helir-Valdor Seeder 

linnavolikogu esimees 


